
Giv noget godt videre
Astma-Allergi Danmarks guide til arv og testamente



At oprette et testamente er ikke kun en praktisk beslutning. Det 
er en omsorgsfuld handling, hvor du tager ansvar for fremtiden – 
for dine nærmeste og for de værdier, der betyder noget for dig.

Et testamente kan give dig ro i hjertet. Det skaber klarhed for 
dem, du efterlader, og minimerer risikoen for tvivl og uenigheder. 
Samtidig giver det dig mulighed for at sætte aftryk – ved at  
støtte det, du tror på, også når du ikke selv er her længere.

Hos Astma-Allergi Danmark er vi dybt taknemmelige for den 
tillid, mennesker viser os, når de vælger at betænke os i deres 
testamente. Det er en tillid, vi forvalter med største omhu og  
ansvarlighed. Din arv kan være med til at gøre en varig forskel.

Din støtte gør det muligt for os at kæmpe for rettigheder, tilbyde 
rådgivning og kurser, sikre allergimærkning, bidrage til forskning, 
og skabe fællesskaber, der giver tryghed i hverdagen.

Flere og flere rammes af astma og allergi – en udvikling, der 
kalder på vedholdende arbejde og stærke fællesskaber. En gave 
i dit testamente, stor som lille, kan være med til at forbedre livet 
for 1,5 mio. danskere og skabe håb for kommende generationer.

Af hjertet tak for at overveje os i dine tanker om fremtiden.

Venlig hilsen

Anne Holm Hansen, direktør Astma-Allergi Danmark

Et testamente, der giver ro 
– og gør en forskel



Hvis du ikke har arvinger efter arveloven og ikke har oprettet 
testamente, går din arv automatisk til staten. Med et testamente 
får du mulighed for selv at bestemme, hvem eller hvad din arv skal 
gå til.

Du kan for eksempel tilgodese en samlever, en ven – eller en sag, du 
brænder for.

Har du børn eller ægtefælle, har de ret til 25 % af arven. De 
resterende 75 % kan du frit fordele, som du ønsker. Har du ingen 
tvangsarvinger, bestemmer du selv over hele arven.

Et testamente er en tryg måde at sikre, at dine værdier lever videre 
– på dine egne betingelser.

Hvem arver dig?

Bor I sammen, men er ikke gift? 
Det er en udbredt misforståelse, at samboende automatisk 
arver hinanden. Det er ikke korrekt. Din samlever er kun 
arveberettiget, hvis I har oprettet testamente til fordel for 
hinanden. Hvis I har boet på samme adresse i mere end to år eller 
har børn sammen, er boafgiften 15 %.

Arveloven opdeler arvinger i tre grupper:

Arveklasse 1
• �Børn, adoptiv-

børn, børnebørn,
oldebørn, særbørn
(livsarvinger)

• Ægtefælle

Arveklasse 2
• Forældre

• Søskende

• �Nevøer, niecer 
samt deres
livsarvinger

Arveklasse 3
• Bedsteforældre

• �Mostre, morbrødre,
fastre og farbrødre



Hvorfor testamentere til 
Astma-Allergi Danmark?

Antallet af danskere med allergi er stigende, 
og det kræver en solid indsats at hjælpe børn, 
voksne og pårørende med at håndtere en kronisk 
sygdom i hverdagen. Her kan dit bidrag gøre en 
mærkbar forskel for de 1.5 millioner danskere, der 
er berørt af astma og allergi. 

Din støtte går blandt andet til:

Patientstøtte
Vores rådgivning hjælper hvert år tusindvis af 
danskere i hele Danmark. Gennem kurser, artikler 
og videoer hjælper vi alle med astma og allergi  
til at klare hverdagen og udfordringerne i  
sundhedssystemet.

Oplysning
Vi samarbejder tæt med politikere og politiske 
aktører, fra byrådet til Christiansborg, for at 
skabe nødvendige forandringer i sundhedssys-
temet. Desuden deltager vi aktivt i aktuelle 
mediedebatter og værner om forbrugersikkerhe-
den ved at mærke produkter med Astma-Allergi 
Danmarks allergimærke Asthma Allergy Nordic.

Ny forskning, viden og teknologi
Hvert år støtter vi forskningen i astma og allergi. 
Det gør vi for at sikre udviklingen af ny viden, 
tek-nologi samt nye og mere effektive 
behandlinger i fremtiden, der kan give flere 
mennesker et godt liv med astma og allergi.



Du kan støtte Astma-Allergi Danmark på tre måder i 
dit testamente: 

•	 Ved at donere hele din arv 
•	 Ved at give et valgfrit beløb 
•	 Ved at give en procentdel af din arv 

Din arv går ubeskåret til allergisagen 
Som velgørende forening er Astma-Allergi Danmark 
fritaget for at betale boafgift. Det betyder, at hvis 
du vælger at betænke os i dit testamente, går hele 
arven ubeskåret til vores arbejde.

Din gave bliver dermed brugt fuldt ud til at støtte og 
forbedre livet for de 1,5 millioner danskere, der hver 
dag lever med astma og allergi.

Med din støtte kan vi fortsætte vores indsats for råd-

givning, oplysning og sundhed – og gøre en reel forskel 
for både nuværende og kommende generationer.

Vi hjælper dig godt på vej – vi betaler for 
oprettelsen af dit testamente
Hvis du ønsker at betænke Astma-Allergi Danmark i dit 
testamente, tilbyder vi at dække udgiften til oprettel-
sen – op til 5.000 kr. inkl. moms. Vær opmærksom på, 
at tilskuddet betragtes som skattepligtig indkomst.

Det er vores måde at sige tak – fordi du ønsker at 
give noget videre til gavn for mennesker, der lever 
med astma og allergi.

Din advokat tager sig af det praktiske og står for al 
kontakt med os. For at vi kan udbetale tilskuddet, har 
vi blot brug for en kopi af det notarpåtegnede testa-
mente samt en faktura fra advokaten.

Sådan støtter du Astma-Allergi Danmark i dit testamente



Vil du gerne både støtte 
en god sag og samtidig 
sikre, at dine efterlad-
te får mest muligt ud af 
arven? Så kan 30 %-løsnin-
gen være værd at overveje.

Med denne løsning kan du i dit 
testamente fordele arven sådan, 
at dine arvinger modtager 70 %, mens 
Astma-Allergi Danmark får de resterende 30 %.  
Fordi vi som velgørende forening er fritaget for bo- 
afgift, kan vi – gennem vores andel – være med til 
at dække boafgiften, som dine øvrige arvinger ellers 
skulle betale.

Det betyder i praksis, at dine arvinger ofte vil få mere 

udbetalt, end hvis hele 
arven gik direkte til dem. 

Samtidig støtter du vores 
arbejde for de 1,5 millioner 

danskere, der lever med 
astma og allergi.

30 %-løsningen kan især være 
en fordel, hvis dine arvinger ikke er 

nærmeste familie – for eksempel hvis du 
ønsker at betænke en niece, nevø, tante eller en 

nær ven. Disse personer skal normalt betale en højere 
boafgift, som kan tage en stor del af arven.

Kort sagt: Du kan både hjælpe dine kære og støtte 
en sag, der står dig nær – uden at det ene udelukker 
det andet.

Kan 30 %-
løsningen 

være noget for 
dig?



Sådan fordeles boafgiften mellem arvinger 

BOAFGIFT ARVING

15%*

0%

Børn, børnebørn,  
forældre, stedbørn, 

svigerbørn mf. Herunder 
samboende med fælles 

bopæl i mindst  
2 år.

36,25%**

Boafgiftsloven bestemmer, hvor meget man skal betale i boafgift og afhænger 
af relationen mellem dig og din arving. 

Ægtefælle  
og velgørende 

foreninger.

Søskende***,  
nevøer, niecer, en 

nær ven mf.

 

*** Pr. 1.1.2027 
reduceres afgiften 

for søskende til 
15% som følge af 
en lovændring.

* Af den del af arven, 
som overstiger 
bundfradraget. 

Bundfradraget reguleres 
årligt.

** Her betales boafgift 
af hele arven. Der er 
intet bundfradrag til 

arvinger i denne gruppe.



Kom godt i gang
Der kan være mange tanker og spørgsmål forbundet med at oprette et testamente. 
Overvejer du at støtte Astma-Allergi Danmark i dit testamente, eller har du 
spørgsmål til arv og donation, og hvordan du kan testamentere til Astma-Allergi 
Danmark? Vi sidder klar til at svare på dine spørgsmål og hjælpe dig videre.

Ring på tlf. 43 43 59 11 eller skriv til os på arv@astma-allergi.dk



Astma-Allergi Danmark 
Universitetsparken 4 
4000 Roskilde 
Tlf.: 43 43 59 11 
info@astma-allergi.dk




